
Erasmus+ Mobility, studentská stáž, Dublin, Irsko 

Číslo projektu: 2024-1-CZ01-KA121-VET-000196440 

Typ aktivity: krátkodobá mobilita  

Termín: 13.10. - 26.10. 2024 

Počet účastníků: 10 studentů + 1 učitel 

Ve dnech 13.-26. října 2024 proběhla pracovní stáž v Irském Dublinu v rámci programu 
Erasmus Mobility+. Této stáže se zúčastnilo 10 studentů 4. ročníků, kteří byli zaměstaní 
v šesti tamních firmách.  Díky této mobilitě měli studenti možnost nejen nabýt 
pracovních zkušeností v zahraničí, ale zároveň také poznat Irské kulturní bohatství.  

Studenti vybráni na základě doporučení pedagogů a před odjezdem rovněž museli splnit 
hned několik povinností. Jednalo se o sepsání životopisu a motivačního dopisu v 
anglickém jazyce. Na základě těchto dokumentů pak byli umístěni do firem dle 
specializace:  

Vít Suchan a Karel Macek (4.SB) byli zaměstnáni ve firmě Accutool, která používá 
technologie CNC k výrobě součástek. Miroslav Sojka (4.EA) a Jaroslav Kolouch (4.EB) 
absolvovali svou stáž ve firmě Imend, která se specializuje na servis a opravu iPhone 
telefonů.  Studenti Radim Barták (4.EA) a Jáchym Šonka (4.EB) byli umístěni do firmy IT 
Star, která nabízí repasování a opravu notebooků a mobilních telefonů. Student Matej 
Kopeček (4.EA) pak pracoval ve firmě MicroPro Computers, která nabízí prodej, servis a 
opravu počítačů. Tereza Böhmová (4.SA) byla zaměstnána ve strojírenské výrobní firmě 
Prism Engineering. Konečně, studenti Quang Bui (4.SB) a Veronika Uhrínová (4.SA) 
strávili stáž ve firmě Stoney CNC, která nabízí CNC stroje.  

Studenti bydleli v rodinách, díky čemuž se mohli dále zlepšovat v angličtině i mimo 
pracovní dobu, a zároveň se blíže seznámit s irskou pohostinností a kulturou. Během 
týdne docházeli do práce, kde byli vpraveni do chodu firmy jejich anglicky mluvícími 
kolegy. Víkendový program byl zajištěn agenturou Twin, která jim poskytla dva výlety. 
Jednalo se o komentovanou prohlídku Dublinem s místním průvodcem, který jim barvitě 
vylíčil irskou historii. Dalším výletem byla procházka podél pobřeží poloostova Howth,  
kde si studenti na vlastní kůži zažili větrnou bouři doprovázenou slunným počasím.  Ve 
městě si pak mohli dopřát mořských specialit, jako třeba smažené sépiové kroužky či 
fish ‘n’ chips.  

Programy mobilit v rámci Erasmus s důrazem na praxi v oboru jsou pro studenty 
nesporně obohacující z hlediska nabytí pracovních zkušeností, zlepšení jazykových 



dovedností a v neposlední řadě poznávání jiných kultur. Naší škole se podařilo tuto 
pracovní stáž financovat prostřednictvím Erasmus Mobility+, díky čemuž byly vybraným 
studentům hrazeny veškeré náklady s pobytem spojené. Žáci tak budou moci své 
získané pracovní zkušenosti uplatnit při hledání práce či v další přípravě na budoucí 
povolání, neboť tato stáž je potvrzena v jejich pracovních Europassech.   

Takto své zážitky a zkušenosti ze stáže líčí samotní žáci:   

 

  



1.den 13.10. 2024 Tereza Böhmová  
Den odjezdu začal napínavě, a to mým zaspáním. Byla to v 5:30 pořádná facka, ale vše 
jsme nakonec stihli a v pořádku přijeli na letiště. Odbavením i všemi kontrolami jsme 
přošli bez problémů a let byl poměrně rychlý. Na letišti na nás čekal pán z agentury a 
rozdal nám naše karty pro cestování veřejnou dopravou. Naší skupinu rozdělili do dvou 
skupin, a to je část, kde se náš zážitek z prvního dne začíná pro všechny měnit. Nás 
vysadili s Verčou v jedné hezké obytné části, kde nám v hezkém baráčku otevřela naše 
moc milá host mamka. Ukázala nám náš pokoj, dala nám připravené tousty a nechala 
nás odpočinout. S velkým zápalem nám pomohla naplánovat cestu do práce a i nás vzala 
na procházku na naší autobusovou zastávku. S Verčou jsme se pak samy odvážily na 
krátký nákup do nedalekého Sparu. Celé přivítání proběhlo moc přijemně. Na večeři 
jsme dostaly pizzu a probraly nějaké tipy pro výlety v okolí, nás a naší rodinu.   

 

 

 

  



2.den 14.10. 2024 Radim Barták 

První den v práci probíhal hladce. Vstával jsem v osm hodin, abych stihl autobus s číslem 
15, ve kterém už Jáchym seděl a jeli jsme společně do práce. Do prodejny a opravny It 
Star v obchodním centru Donaghmede jsme dorazili před desátou hodinou. Manažerka 
v obchodě byla velmi příjemná a vše nám s nadšením ukázala, a dokonce nás nechala si 
vyříznout a nalepit nová ochranná skla na naše telefony. Během dne jsme s Jáchym 
prodali několik obalů na telefon, nabíječek, jeden telefon a já měnil nabíjecí port v 
telefonu. Také se podílíme na propagaci pobočky na sociálních sítích. Po práci jsme se 
sešli ve městě s Mirkem a Jardou abychom se navzájem pochlubili s tím, co jsme první 
den dělali. K večeři jsme měli lasagne a příjemně jsme si popovídali s paní domácí. 

 

  



3.den 15.10. 2024 Jaroslav Kolouch 
 

Dnešní den jsme společně s Jáchymem začali 
cereáliemi. Poté co jsem se sešel s Mírou, vyrazili 
jsme se podívat po centru Dublinu. Navštívili jsme 
např. the Trinity College. Do práce jsme dorazili na 
čas po krátké zastávce v kavárně. Dnes, stejně 
jako včera jsme především obsluhovali zákazníky 
a pomáhali jim s různými problémy s jejich 
zařízeními. Dohromady jsme prodali deset 
položek včetně třeba nového telefonu nebo 
bezdrátových sluchátek. Po pracovní době jsme 
se znovu sešli s Jáchymem a Radimem a spolu 
jsme vyrazili na krátkou procházku za poznáváním 
zdejší kultury. 

  



4.den 16.10. 2024 Jáchym Šonka 

Vzbudil jsem se kolem sedmé hodiny ranní a šel jsem si jako každý den dát rýžové 
cereálie obalené čokoládou a zalité mlékem. V 8:30 jsem nastoupil na autobus č.15 a 
tím započala má rutinní hodinová cesta do práce. Jelikož Radima nevzbudil budík, 
musel jsem vystoupit a počkat na něj na zastávce, kde obvykle nastupuje do mého 
autobusu. Před prací jsme si došli do obchodu pro svačinu. V práci jsme se hned vrhli 
na inventuru, stihli jsme zkontrolovat ovšem pouze zlomek produktů z celé prodejny.

 

Po práci jsme s Radimem obešli pár obchodů s elektronikou. Následně jsme se 
s ostatními a paní učitelkou setkali v café baru The Church, odkud jsme vyrazili do 
muzea Chester Beatty, kde byla k vidění spousta starých rukopisů, knih a artefaktů 
z různých nábožentsví. Den jsme zakončili domácí pizzou.   

  



5.den 17.10. 2024 Karel Maček 

Den nám začal řeckým jogurtem k snídani. Po snídani jsem vyrazili na zastávku 
autobusu. V 8 hodin jsme dorazili do práce do firmy Accutool. V práci jsme pracovali na 
CNC strojích. Nejdříve nám kolega Marian ukázal, jak funguje odladění programu pro 
zavedení sériové výroby. Následně jsme se učili, jak nastavovat referenční bod 
obrobku. Také nám ukázali základy pracováni v CAM programu. Po sendviči, který jsme 
měli na oběd, jsme kontrolovali vyrobené součástky kalibrem. Když jsme v práci 
skončili vydali jsme se autobusem domů, kde jsme si popovídali s paní Margaret. 
Následně jsme vyrazili do centra, kde jsme se prošli po různých obchodech a dali si 
jídlo. Den nám skončil doma večeří s večerním čajem. 

 

6.den 18.10. 2024 Miroslav Sojka 

Ráno jsem vstal jako obvykle v 8 hodin. Po snídani jsem se šel projít do nedalekého 
parku. Následně jsem naskočil na autobus a vydal se směr centrum, kde se nachází 
naše práce. Měl jsem však ještě čas, a tak jsem se zašel ještě projít podél řeky. Dnes 
jsme jako obvykle převážnou část dne mluvili se zákazníky a pomáhali jim s výběrem 
nového zařízení, či s jejich problémy a dotazy. Tentokrát jsme toho příliš neprodali, 
protože zákazníci přicházeli převážně s dotazy. Po práci jsme se sešli s našimi přáteli a 
navzájem si popsali náš dnešní den. Cestou domů nás chytil déšť, takže jsme pěkně 
zmokli. Když jsme dorazili na ubytování, tak nás přátelsky přivítala naše paní domácí a 
sdělila nám, že k večeři budou boloňské špagety, což nám zvedlo náladu.  

 



7.den 19.10. 2024 Matěj Kopeček 

Dnešní den byl prvním víkendovým, 
takže jsem mohl spát do osmé 
hodiny ranní, což je mnohem 
později než do práce. Krásné to 
ráno, vyspaný dobře. Chvilku jsem 
ještě ležel v posteli a pak měl 
snídani v podobě cereálií, což toto 
byla první snídaně v klidu, jelikož 
jsem nespěchal do práce. Potom 
jsme se setkali s ostatními 
elektrikáři před kavárnou Café La 
Bela a měli, pro mne druhou, Irskou 
snídani. 

Potom jsme se dostavili na místo 
srazu našeho Erasmu na prohlídku 
města. Měli jsme průvodce, co 
vysvětloval historii Irska, ať už Irsko-
Britské vztahy, změnu ekonomiky a s 
tím spojené ukázky zachovalých 
čtvrtí z dřívějších dob, či místa s 
gaybary a s tím spojenou kulturní 
změnou v Irsku, či počátek vzniku 
Evropy jako velmocnosti viz. fotka s 
katedrálou krále vikingů, co se 
nechal konvertovat na křesťanství. 

Po ukončení prohlídky jsme jako 
skupina elektrikářů šli do hřbitova Glasenevin Cementry. Zde byla vidět precizní práce 
mnoha sochařů a kameníků a byla tu vidět věž The O’Connell Tower. Následně jsme šli 
do Phoenix parku k Wellington monumentu, kde jsme se vyfotili. 

  

 

 
 

 

 



8.den 20.10. 2024 Vít Suchan 
Druhý víkendový den začal snídaní v podobě jogurtu s müsli a dvěma tousty s Nutellou. 
Po snídani jsme zahájili naší cestu na autobusovou zastávku, odkud jsme pokračovali 
autobusem do centra nedaleko sídla Twin agentury, kde byl sraz s průvodcem 
celodenního výletu na poloostrov Howth. Po příchodu všech účastníků jsme vyrazili na 
vlakové nádraží, kde jsme zhruba půl hodiny počkali na náš vlak, který nás odvezl na 
poloostrov.  
Při výstupu z vlaku se do nás začal opírat velmi silný vítr, který byl tak silný, že jsme měli 
občas problém jej ustát.  
První zastávka na Howthu byl přístav, ve kterém jsme si udělali krátkou procházku k 
majáku, jenž byla pro boty některých z nás, včetně mě, osudná, jelikož byly docela velké 
vlny, které se občas přelily až na val, po kterém jsme šli, a několika šťastlivcům voda 
zmáčela boty. S mokrem v botách jsme se poté vydali na cestu kolem pobřeží, odkud 
bylo krásně vidět na celé moře, útesy a na krásnou krajinu poloostrova. Na konci trasy 
jsme si udělali menší zastávku, po níž, s těmi co ustáli vítr, jsme se svezli autobusem 
zpátky do Howthu. Tam jsme si koupili místní tradiční jídlo a nějaký ten suvenýr, a jeli 
jsme zpět vlakem do Dublinu, odkud jsme se rozjeli zpět na ubytování.  
Den jsme zakončili večeří, na kterou jsme dostali tradiční irský vývar s bramborami a 
hovězím masem.  
 



9.den 21.10. 2024 Quang Bui 
Dnes jsem jako obvykle vstal, nasnídal se a poté se připravil do práce. Cesta do firmy 
mi trvala cca 1 hodinu a během cesty jsem musel jednou přestoupit. Poté, co jsem 
dorazil do práce, jsem měl konečně příležitost se potkat se svým šéfem Rorym. Působil 
jako milý, a hlavně zaneprázdněný chlápek.  

Po pozdravení jsem už neměl příležitost ho znova vidět. Práce byla stejná jako minulý 
týden, což bylo především třídění věci a jejich následné pojmenování. Po obědě jsem 
měl příležitost se seznámit a naučit se s programem Solidworks pro modelování 3D 
modelů. Úkol byl vymodelovat krabici bez jakýkoliv rozměrů, což bylo pro začátečníka 
jako já úplná novinka, ale s pomocí jednoho z místních zaměstnanců to nebyl úkol 
nemožný. 

 

 

Po práci jsem vyrazil do centra, konkrétně do Forbidden Planet International Dublin, 
kde jsem dokoupil dárky pro bráchu a pak jsem vyrazil zpátky domů. Večer k nám přijela 
další společnost, a to Francouz jménem Tomas, který nepřijel kvůli práci, ale kvůli 
studiu. Také na 14 dní.   
 
  
 
 
 
  



10.den 22.10. 2024 Veronika Uhrínová 
Dnes ráno jsem opět vstala v 7:10, jako každý den. Po rychlé snídani, kterou tvořily 
cereálie, jsem se s Terkou vydala na autobusovou zastávku. Tam nás čekal autobus 
číslo 43, kterým se každý den kodrcám hodinu a dvacet minut, přesně akorát na to, 
abych dorazila do práce s trochou času navíc.  

Dnešní úkol v práci byl vyrobit hliníkový stojan pro vedení plynů do CNC řezačky a třídili 
jsme pneumatické součástky. Práce byla sice náročná, ale šla nám od ruky. 

 

Po směně jsem si řekla, že využiju pěkného počasí a navštívím botanickou zahradu, 
která je kousek od práce. Krásné počasí mi hrálo do karet, takže jsem si můj malý výlet 
užila. Potom jsem zamířila na starý hřbitov, kde jsem nafotila pár krásných fotek. Na 
večer jsem ještě proběhla pár obchodů, než jsem se vydala domů na večeři. 

 

 



11.den 23.10. 2024 Jáchym Šonka 
Dnešek začal typicky mlékem a cereáliemi. Ranní autobusy měly poměrně velké 
spoždění, takže jsem s Radimem dorazil do práce s menším předstihem než obvykle. V 
naší prodejně jsme pokračovali v inventuře – dnes jsme kontrolovali powerbanky, HDD a 
SSD disky. Po práci jsme rychle obešli pár obchodů kvůli suvenýrům a následně jsme se 
vydali na prohlídku pivovaru Guinness, kterou jsme si o víkendu zarezervovali. Prohlídka 
byla zajímavá, k vidění byl například proces vyrábění piva, historie samotného pivovaru a 
historické reklamy, či reklamní produkty. Před odchodem z továrny jsme koupili další 
suvenýry. Já si koupil hořkou čokoládu s příchutí Guinnesse. Poté jsme oba vyrazili domů.

  



12.den 24.10. 2024 Vít Suchan 
Ráno opět probíhalo stejně jako všechna předtím, nasnídali jsme se a šli jsme na 
nedalekou zastávku autobusu, odkud nás autobus 38 odvezl na zastávku nedaleko firmy 
Accutools, kde jsme pracovali.  
V práci jsem pokračoval v práci z předchozího dne, tedy obsluhování CNC soustruhu, což 
obnášelo pokaždé, když soustruh dokončil cyklus, výměnu polotovaru a následně 
sesbíraní hotových kusů, které bylo třeba jen lehce očistit.  
Po polední pauze se mě ujmul kolega Piotr a ukázal mi jak funguje programování, 
zaměřování a výměna nástrojů. Po nastavení stroje jsme začali odlazovat program pro 
sériovou výrobu, která po odlazení rovnou začala.  
V práci jsme skončili ve čtyři hodiny odpoledne, ale jelikož druhý kolega Marian zrovna 
vytvářel program pro složitou součást, tak jsem ještě zůstal, jelikož jsem byl zvědavý, jak 
to dopadne, ale kvůli tomu, že součást byla opravdu složitá a vytváření programu trvalo 
dlouho a pomalu se blížil čas večeře, musel jsem se vydat na cestu na ubytování.  
K večeři nám Margaret připravila opět tradiční Irskou stu a malý desert.  
Jelikož to byl náročný den, tak po večeři jsem šel rovnou spát.  
  



13.den 25.10. 2024 Tereza Böhmová  
Páteční den byl ve znamení loučení a balení. Pro většinu z nás začal jako každý jiný 
snídaní a cestou do práce. Já jsem ještě na rozloučenou upekla pro moje super 
spolupracovníky brownies, které jim udělaly velikou radost. Loučení bylo dojemné a plné 
hezkých slov. Po posledních odpracovaných hodinách jsem si s pár spolužáky prošla 
ještě naposledy Dublin. Navštívili jsme například Trinity College, nebo hezkou kavárnu 
s knihami. Pak nás čekala společná návštěva sídla Twinu, kde jsme jim vyprávěli naše 
zkušenosti s firmou a rodinami. Následovalo naše náročné a napínavé balení s Verčou, 
sezení na kufrech a přemítání s otázkou-to jsem to vážně předtím zvládla sbalit? Vážně 
to povezu domu? Veru, nemáš místo na moje kalhoty? A pak už jen vyčerpaně sníst 
burgery a jít spát.  

 

14.den 26.10. 2024 Miroslav Sojka 
Náš poslední den v Dublinu jsme začali jako obvykle výbornou snídaní od naší paní 
domácí. Poté co jsme se najedli následovalo balení posledních věcí do kufru a následná 
kontrola, zda máme vše sbaleno. Když jsme vše zkontrolovali tak jsme se rozloučili s 
rodinami a řidič od agentury Twin nás odvezl na letiště, kde jsme se setkali se zbytkem 
naší skupiny. I přes menší potíže s obsahem příručních zavazadel jsme úspěšně nasedli 
do letadla. Na letiště v Praze jsme dosedli s deseti minutovým předstihem. Poté co jsme 
si převzali naše zavazadla nás vyzvedli pan učitel Ploch a pan učitel Vondrášek. Cesta do 
Českých Budějovic probíhala rychle a bez potíží. Po příjezdu ke škole jsme se setkali s 
našimi rodinami a vydali se již každý vlastní cestou k domovu. 

 



Závěr 

Výjezd studentů naší školy za načerpáním praktických zkušeností a zážitků v cizině se 
dle mého velmi vydařil. Mnozí z nich si vyzkoušeli, jak to chodí ve zahraničí a v budoucnu 
se tak nezaleknou budoucích příležitostí přesahujících hranice Česka. Dublin se 
prokázal být vhodným místem pro tento typ studentské pracovní stáže; je to velmi 
příjemné a bezpečné město, kde bylo pro studenty jednoduché se domluvit a zorientovat 
se. Pro některé z nich tento výjezd představoval premiéru v užívání anglického jazyka 
mimo hodiny ve škole, což nepochybně přispělo k rozvinutí jazykových kompetencí a 
osmělení se v komunikaci s rodilými mluvčími i cizinci. Žáci po dobu dvou týdnů 
docházeli do firem, kde podle hodnocení jejich zaměstnavatelů pracovali pilně a hlavně 
kvalitně. Proto bych všem zúčastněným chtěla poděkovat za výborné chování a pracovní 

nasazení po celou dobu pobytu 😊  

 

Mgr. Daniela Marková 

 

 

 


